
Protokół nr XVI 
z uroczystej sesji Rady Gminy Sońsk 

z dnia 22 grudnia 2011 roku. 
 
 

W dniu 22 grudnia 2011 roku w Urzędzie Gminy w Sońsku odbyła się  
Świąteczno – Noworoczna sesja Rady Gminy. 

Na posiedzeniu obecni byli Radni Gminy Sońsk według załączonej listy 
obecności. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 
1. Jarosław Wielechowski – Wójt Gminy Sońsk 
2. Katarzyna Ptasiewicz – Sekretarz Urzędu Gminy 
3. Katarzyna Nałęcz – Skarbnik Gminy Sońsk 
4. Goście zaproszeni według załączonej listy obecności. 

 
Ad. 1  
Przewodniczący Rady Gminy, Krzysztof Niesłuchowski stwierdzając kworum, 
otworzył posiedzenie Sesji Rady Gminy. 
 
Ad. 2  
Porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie w następującym brzmieniu: 
 

1. Otwarcie XVI sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie  porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XV sesji  Rady Gminy z dnia 30 listopada 2011.  
4. Wystąpienia artystyczne uczniów Szkoły Podstawowej w Sońsku. 
5. Wystąpienia zaproszonych gości. 
6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a. Zmiany w budżecie na 2011 rok 
b. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2011 rok 
c. Wieloletniej Prognozy Finansowej 
d. Budżetu Gminy Sońsk na 2012 rok  
e. Przyjęcia planu pracy Rady gminy Sońsk i stałych Komisji Rady 

Gminy Sońsk na rok 2012 
f. Przystąpienia Gminy Sońsk do projektu kluczowego realizowanego 

przez samorząd Województwa Mazowieckiego w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Mazowieckiego 2007-2013… 

7. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie pomiędzy sesjami 
8. Interpelacje i zapytania radnych i  udzielenie odpowiedzi. 
9. Wystąpienia przedstawicieli jednostek pomocniczych, Radnych  Powiatu i 

zaproszonych gości. 
10. Wolne wnioski i informacje. 



11. Zamknięcie obrad. 
 
Ad, 3 
Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie. 
  
Ad. 4 
Grupa dzieci ze szkoły podstawowej w Sońsku zaprezentowała przedstawienie o 
tematyce świątecznej. 
 
Ad. 5 
Goście zaproszeni złożyli wszystkim zebranym życzenia świąteczno – 
noworoczne po czym podzielono się opłatkiem. 
 
Ad. 6. 
Podjęcie uchwał 
a) Zmiany w budżecie gminy na 2011 rok. 
 
Krzysztof Niesłuchowski – proszę przewodniczących poszczególnych Komisji 
Rady Gminy o wydanie opinii w tej kwestii 
 
Grzegorz Muszyński - Komisja Rolnictwa wydała pozytywna opinię 
Tadeusz Wodzyński - Komisja Oświaty wydała pozytywna opinię 
Marek Skibniewski - Komisja Rewizyjna wydała pozytywna opinię 
Robert Kozłowski - Komisja Budżetowa wydała pozytywna opinię 
Skarbnik szczegółowo omówiła  planowane zmiany w budżecie. Zmiany te 
dotyczą: 
Zwiększa się dochody budżetu gminy o kwotę 406.776 zł w tym:  

• dotacje z Urzędu Wojewódzkiego na opłacenie składek na ubezpieczenie 
zdrowotne 1204,00 zł 

• 7.000 zł dotacja otrzymana z Urzędu Marszałkowskiego dla Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Gąsocinie na zakup motopompy  

• pismem z Ministerstwa Finansów ze środków rezerwy części oświatowej 
subwencji ogólnej została zwiększona subwencja oświatowa o kwotę 
6.468 zł. Powyższa kwota przeznaczona jest na dofinansowanie kosztów 
związanych z wypłatą odpraw dla nauczycieli zwalnianych w trybie art. 
20 Kary Nauczycieli, a także nauczycieli przechodzących na emeryturę. 

• 262.504 zł wpłynęła przyznana dotacja w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na inwestycję pod nazwą “Modernizację świetlicy 
wiejskiej wraz z rozbudową Gminnej Instytucji Kultury w Gąsocinie” 
etap I.  



• 129.600 zł są to dochody ponadplanowe w podatku leśnym, 
transportowym, od czynności cywilnoprawnych oraz z opłaty 
eksploatacyjnej  

Zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 170.218,30 zł i zmniejsza o kwotę 
21.606,48 zł z uwagi na bieżącą działalność gminy.  

Dział 700 

Zwiększa się wydatki o kwotę 1.788 zł na zapłatę za energię elektryczna w 
Ośrodku zdrowia w Sońsku.  

Dział 750 

Na bieżące wydatki urzędu gminy, diety radnych sołtysów, prowizję bankową 
zwiększono wydatki o kwotę 48.200 zł.  

Dział 754  

Dla OSP z terenu gminy zostały zwiększone wydatki o kwotę 23.630 zł kwota 
przeznaczona jest na zakup oleju opałowego oraz paliwa do samochodów.  

Dział 757 

Na obsługę długu zwiększono wydatki o kwotę 30.000 zł.  

Dział 801 

Zwiększono wydatki o kwotę 43.389,41 zł na wynagrodzenia osobowe 
pracowników, składki od wynagrodzeń, zapłatę za wynajmowane autobusów 
szkolnych.  

Dział 852 

Zwiększa się wydatki o przyznaną dotacje z Urzędu Wojewódzkiego 1204 zł na 
opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne.  

Dział 854 

Zwiększa się wydatki o kwotę 400,40 zł na pomoc materialną dla uczniów. 

Z wydatków inwestycyjnych pomniejsza się kwotę 396.421,63 zł z inwestycji  



"Sońsk Gmina przyjazna ludziom i środowisku. Budowa przydomowych 
oczyszczalni ścieków na terenach wiejskich" w związku z rozliczenie I etapu 
inwestycji.  

Zwiększyły się wydatki inwestycyjne o kwotę 8.370 zł na zakup motopompy dla 
OSP Gąsocin dofinansowaną z Urząd Marszałkowskiego w kwocie 7.000 zł  
 
 
Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały 
Głosowanie - 15 „za” - jednogłośnie 
 
b) Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2011 rok. 
 
Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały 
Głosowanie - 15 „za” - jednogłośnie 

 
c) Wieloletnia Prognoza Finansowa na 2012 rok. 
 
Skarbnik gminy przedstawiła opinię Regionalnej izby Obrachunkowej w 
sprawie WPF na 2012 rok. Zostały przedstawione również zmiany jakich 
dokonano w WPF. 
Głosowanie zmian w WPF na 2012 rok - 15 „za” - jednogłośnie 
Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały 
Głosowanie - 15 „za” - jednogłośnie 
d) Budżet Gminy Sońsk na 2012 rok. 
 
Krzysztof Niesłuchowski – proszę przewodniczących poszczególnych Komisji 
Rady Gminy o wydanie opinii w tej kwestii 
 
Grzegorz Muszyński - Komisja Rolnictwa wydała pozytywna opinię 
Tadeusz Wodzyński - Komisja Oświaty wydała pozytywna opinię 
Marek Skibniewski - Komisja Rewizyjna wydała pozytywna opinię 
Robert Kozłowski - Komisja Budżetowa wydała pozytywna opinię 
 
 Wójt zapoznał zebranych ze zmianami jakich dokonano w projekcie budżetu na 
2012 rok. Zalicza się do nich: 

• Zmiany w dochodach majątkowych 
• Wodociągowanie: dołączyć inwestycje w Soboklęszczu i 

Spądoszynie(zdjąć po 6 tysięcy z innych inwestycji z przeznaczeniem 
na w/w) 

• Ubezpieczenie majątku dla wszystkich jednostek odbędzie się w 
formie przetargu dlatego też zdjęto środki, które były zabezpieczone 
na ten cel z poszczególnych jednostek 



• Promocja gminy- zdjęto 30 tysięcy z przeznaczeniem na remont 
Gimnazjum w Gąsocinie. Pozostałe środki zostaną przekazane na druk 
kalendarza na cały rok. Kalendarze zostaną rozdane mieszkańcom 
gminy w ramach promocji. 

• Wynagrodzenie dla obsługi w Gimnazjum w Gąsocinie- pomyłka w 
zapisie i nie zostały zapisane środki na ten cel. Przy zliczaniu 
jednostek nie zostały ujęte wynagrodzenia w G. Gąsocin. Pozwoliłam 
więc sobie na zdjęcie środków z innych paragrafów. Nie będzie to 
stanowiło różnicy w kwocie ogólnej przeznaczonej na szkoły. 

Skarbnik Gminy przedstawiła opinię RIO w sprawie uchwały budżetowej na 
2012 rok. 
 
Głosowanie poprawek zgłoszonych do projektu budżetu - 15 „za” - jednogłośnie 
Krzysztof Niesłuchowski odczytał treść uchwały 
Głosowanie - 15 „za” - jednogłośnie 
 
Wójt wyraził wdzięczność za jednogłośne przyjęcie budżetu. 
 
e) Przyjęcie planu pracy Rady Gminy i Komisji Stałych Rady Gminy na 

2012 rok. 
Głosowanie  
„za” - jednogłośnie. 

 
 
 

f) w sprawie przystąpienia Gminy Sońsk do projektu kluczowego 
realizowanego przez Samorząd Województwa Mazowieckiego w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 
2007-2013, działania II – Przyspieszenie e-Rozwoju Mazowsza, 
poddziałania 2.2 Rozwój e-usług pn.: Rozwój e-usług i ich dostępu w 
ramach Mazowieckiej Sieci Społeczeństwa Informacyjnego 
„M@zowszanie”. 

 
Wójt-jest to uchwała intencyjna , celem projektu jest rozwój informatyzacji na 
Mazowszu. W ramach tego projektu otrzymamy nieodpłatnie, 6 w pełni 
wyposażonych stanowisk komputerowych. Najprawdopodobniej po trzy 
stanowiska staną w GOK w Sońsku i Gąsocinie. 
Głosowanie  
„za” - jednogłośnie 
 
Ad. 7 
Sprawozdanie Wójta 



- złożony został wniosek na rozbudowę sieci kanalizacyjnej w miejscowościach: 
Sońsk, Gąsocin, Gołotczyzna, Soboklęszcz. Brane było też pod uwagę aby 
rozbudować sieć na wsi Szwejki, więc jeśli tylko z przetargu pozostaną 
oszczędności to  zrobimy. 
- podpisane są umowy z Bankiem Gospodarstwa Krajowego, część zaciągniętej 
pożyczki już została spłacona 
- odbyło się spotkanie z Panem Witoldem Piętką mające na celu ustalenie 
terminów wykonania przez jego firmę napraw gwarancyjnych dróg w Łopacinie, 
Marusach i Gutkowie. 
- w 2012 roku na teren gminy wejdzie firma GLOBAL, która zajmuje się 
poszukiwaniem gazu łupkowego. Firma ta będzie prowadziła na terenie naszej 
gminy właśnie takie poszukiwania. Za wszystkie szkody jakie powstaną na 
polach, rolnicy otrzymają od firmy rekompensaty. 
 
Wiesław Piotrowicz - samochody jakie wjadą w celu badań na naszą gminę są 
bardzo duże więc na pewno drogi też odczują ich obecność. Czy po zakończeniu 
badań firma będzie naprawiać ewentualne szkody? 
 
Wójt- tak 
 
Ad. 8  
Grzegorz Muszyński - czy został już ogłoszony przetarg na odśnieżanie? 
 
Wójt - przetargu jeszcze nie było, ale na wypadek dużych opadów jesteśmy 
przygotowani. 
 
Ryszard Wierzbowski - cieszę się, że sprawa rozbudowy kanalizacji we wsi 
Szwejki ma szansę na realizację. Prosiłbym poza tym o interwencje w sprawie 
oświetlenia placu budowy przy ul. Klonowej w Sońsku. Wieczorem są tam 
ciemności które utrudniają przejście przez tory. 
Na ulicy Łąkowej w Sońsku brak oświetlenia to chyba jedyna droga osiedlowa 
gdzie brak lamp. 
A co z programem „Radosna Szkoła”? Czy jest on realizowany w naszej 
gminie? 
 
Wójt - w sprawie oświetlenia placu budowy będę interweniował. 
Zabudowa linii energetycznej. Na „radosną szkołę nie został złożony żaden 
wniosek w tej chwili. Kiedyś składaliśmy wnioski na budowę placów zabaw. W 
szkole Podstawowej w Sońsku w 2010 roku były zabezpieczone środki na ten 
cel ale zostały przeniesione na remont klas. 
Rafał Siwek - kiedy zostanie naprawiona droga do „Palium”? 
 



Wójt - rozmawiałem z przedstawicielami NORCO. W 2012 roku zostanie 
naprawiona wraz z poboczem. 
Grzegorz Muszyński - droga w Ślubowie koło wysypiska jest praktycznie 
nieprzejezdna. 
Wójt - jest to droga powiatowa ale my się tym zajmiemy i interweniuję w PKP 
żeby poprawili stan tej drogi. 
 
Ad. 9  
Brak osób chętnych do zabrania głosu. 
 
Ad. 10  
Wolne wnioski 
 
Piotr Kurowski - chciałbym zgłosić wniosek o „zbadanie zakończonego remontu 
świetlicy wiejskiej w Ciemniewie” 
Po remoncie który kosztował niemałe pieniądze nadal są usterki i 
niedociągnięcia w wykonanych pracach. 
Głosowanie wniosku: 
„za” - jednogłośnie. 
 
 
  
 Na tym posiedzenie zakończono. 
 
 


